
اژه ای خطاب به قضات:

 از ارجاع نوجوانان به پزشکی قانونی 
7در پرونده های اخلاقی بپرهیزید

حماس و رژیم صهیونیستی به آتش 
بس موقت رضایت دادند

بوی بهبود از اوضاع غزه 
شنیده می شود!

بالاخره بعد از مذاکرات سخت  و پیچیده 
با تلاش های گسترده قطری و مصری،  
منابع خبری بامداد چهارشنبه گزارش 
دادند، کابینه رژیم صهیونیستی به صورت 
رسمی آتش بس چهار روزه و  توافق مبادله 
اسرا با جنبش حماس را پذیرفته  است.  
اعلام خبر دستیابی به یک آتش بس 
موقت میان رژیم صهیونیستی و مقاومت 
فلسطین توجه محافل بین المللی را به 
خود جلب کرده است.   با وجود آنکه دو 
طرف   این خبر را تایید کرده اند  اما حماس 
امیدوار است  در ازای تمدید آتش بس، 
اسرائیلی های  دیگر را آزاد کند   اما باید دید 
اشغالگران متجاوز تا چه حد به آتش بس 

اعلام شده پایبند هستند؟ 
جزئیات توافق میان حماس و 

اسرائیل
حماس در بیانیه خود مفاد  توافق فوق را 
اعلام کرده است .  بر اساس آن، درگیری ها 
از سوی دو طرف، فعالیت های نظامی 
ارتش رژیم صهیونیستی در همه مناطق 
غزه و نیز جابه جایی خودروهای زرهی 
این رژیم در غزه متوقف خواهد شد و  
صدها کامیون ویژه حامل کمک های 
بشر دوستانه، درمانی و سوخت وارد همه 
مناطق غزه خواهد شد. همچنین  ۵۰ 
اسیر زن و کودک اسرائیلی زیر ۱۹ ساله 
در مقابل ۱۵۰ زن و کودک زیر ۱۹ ساله 
فلسطینی بر اساس سوابق اسارت آزاد 
خواهند شد. حملات و پرواز جنگنده ها و 
هواپیماهای رژیم صهیونیستی طی چهار 
روز آتش بس در جنوب غزه و در شمال غزه  
نیز متوقف  می شود. حماس تأکید کرده 
است که طی دوره آتش بس رژیم اشغالگر 
متعهد شده است که به هیچ فردی در 
همه مناطق نوار غزه تعرض و حمله نکند 
و مردم آزادی عبور از شمال غزه به سمت 
جنوب در امتداد خیابان صلاح الدین را 

خواهند داشت.  
مخالفت چندباره نتانیاهو با 

آتش بس موقت
بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم 
صهیونیستی پیش از این گفته بود  که 
فراخواندن اسرائیل برای موافقت با 
آتش بس، فراخوانی برای تسلیم شدن 
در برابر حماس است و تأکید کرده بود که 
چنین اتفاقی نخواهد افتاد. اتخاذ چنین 
سیاستی از سوی نتانیاهو حماس را به 
این جمع بندی رسانده بود که اسرائیل 
به دنبال آزاد کردن و تبادل اسرا نیست 
چرا که اگر همان هفته های آغازین 
جنگ  این کار را انجام داده بود، تعدادی 
از این اسرا در بمباران های خود اسرائیل 
کشته نمی شدند. در واقع اسرائیل با زمان 
بازی می کرد و  علیرغم آمادگی حماس، 
حرکت های نمایشی را انجام می داد. 
اکنون سوال مهم این است که دلیل 
نتانیاهو برای رد طرح آتش بس موقت 
در چهل و چند روزه گذشته چه بود؟ 
در پاسخ به این سوال علل متعددی قابل 
ذکر است: نتانیاهو می دانست که اگر در 
روزهای اول جنگ به آتش بس تن دهد 
این مسئله یک پیروزی برای حماس به 
شمار می رود و آنها را به تکرار این عملیات 
در مراحل آینده تشویق می کند. مسئله 
دیگر این بود که تبادل اسرا نیازمند 
آتش بس انسانی بود که نتانیاهو و ارتش 
رژیم صهیونیستی نمی خواستند با آن 
موافقت کنند. مضاف بر اینکه  تانیاهو 
و کابینه وی تلاش می کردند از برگه 
اسرای اسرائیلی به عنوان اهرم فشاری 
بر پایتخت های غربی و اروپایی استفاده 
کنند و به این ترتیب خود را از حمایت 
رسانه های بین المللی بهره مند سازند 
بنابراین نمی توانست سریعا با آتش بس 
و تبادل اسرا موقت کند. مسئله بعدی 
این بود که نتانیاهو و کابینه راستگرای 
افراطی وی هرگز به جان انسان های 
دیگر  نه تنها در میان دشمنان خود، بلکه 
برای اسرائیلی ها نیز ارزش قائل نیستند. 
اسرائیل از طریق این جنگ به دنبال 
اجرای پروژه قدیمی صهیونیست ها در 
کشتار مردم فلسطین و مهاجرت دادن 
اجباری و مصادره اراضی آنها است و این 
آتش بس بر خلاف این اهداف آنها بود. 
دلیل دیگر  اینکه  نتانیاهو و سران سیاسی 
و نظامی این رژیم با وجود خسارت های 
گسترده اقتصادی به دنبال طولانی 
کردن دامنه جنگ بودند؛ چرا که به 
خوبی می دانستند در صورتی که نتوانند 
نشانه ای از یک پیروزی ارائه دهند، آینده 

سیاسی خود را از دست می دهند. 
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ابراز خرسندی رئیسی از تحقق کامل وعده دولت 
برای تامین مالی تولیدکنندگان

 رئیس جمهور با ابراز رضایت از نتیجه گزارش وزیر صنعت، معدن و تجارت و رئیس سازمان برنامه و بودجه درباره رشد تولید، اعلام اتمام صف های تامین مالی برای 
تولیدکنندگان را خبری خوشحال کننده و در راستای تحقق وعده دولت در حمایت از تولیدکنندگان دانست.

 سید ابراهیم رئیسی در جلسه دیروز چهارشنبه هیات دولت با تاکید بر اهمیت آینده نگری و توجه به منافع کشور در فرآیند تصمیم سازی و تصمیم گیری ها، بر اهتمام هر 
چه بیشتر و اقدام جهادی مسئولان دستگاه های اجرایی برای افزایش رشد اقتصادی و بالا بردن ثروت کشور تاکید کرد.

تیتر دوم

         ادامه در صفحه 2

سید عزت لله ضرغامی درجمع خبرنگاران با اشاره به 
حوادث اینروزهای فلسطین، گفت: حماسه غزه به مبدا 
تاریخ جنبش های انقلابی تبدیل شده و این حماسه 
حتما موفق خواهد شد. با تمام اتفاق هایی که افتاده، اگر 
به خوبی نگاه کنیم  می بینیم که امروز اسرائیل درغزه 
سرگردان است.وی ادامه داد: یک انسجام و هم گرایی 
بسیار زیاد در سطح جهان با »طوفان الاقصی« آغاز شد. 
در قلب اروپا راهپیمایی های متعددی انجام می شود که 
تمام شدنی نیست. وقتی دنیا دارد مسنجم می شود و 
وحدت صورت می گیرد، ما چرا در ایران وحدت اقشار 
را انجام ندهیم؟.ضرغامی تصریح کرد: غزه مبدا تاریخ 
شد و جنبش های انقلابی به بعد و قبل ازعملیات  طوفان 
الاقصی تقسیم می شوند. غزه و جبهه مقاومت در این 
برهه درخشیدند. شاید الان متوجه اهمیت آن نشویم 
و زمانی که از آن فاصله بگیریم متوجه ابعاد این نهضت 
بزرگ می شویم.وزیر میراث فرهنگی ادامه داد: مقاومت 
حتماً موفق خواهد بود. امروز اسرائیل در غزه سرگردان 
است. درست است که با تانک آمده و کودکان را نیز 
می کشد، اما در حقیقت شکست خورده است. این که 
مقام معظم رهبری فرمودند ضربه ای که خورده قابل 

جبران نیست یعنی همین. وی تاکید کرد: معتقدم که 
مقاومت یک انتخاب نیست؛ بلکه یک ضرورت است. 
عواقب زیان بار سازش به مراتب بیشتر از هزینه های 
مقاومت است.ضرغامی همچنین بیان داشت: باید توجه 
کرد که موفقیت راهش از سنگلاخ می گذرد. ما چاره ای 
نداریم که با مردم گفت وگو کنیم و باید مردم را اقناع کنیم 
نه اغوا. برخی از افراد در سخنرانی ها و صحبت های خود 
مردم را اغوا می کنند البته مردم به خوبی دست این افراد 

را می خوانند.
با مردم با زبان خودشان صحبت کنیم

وزیر میراث فرهنگی در بخش دیگری از صحبت 
هایش خطاب به دستگاه قضا گفت: این که رهبر معظم 
انقلاب بر روی لسان قوم تاکید دارند برای همین است 
که بتوانیم حرف یکدیگر را تحمل کنیم. باید با مردم 

باز بان خودشان حرف بزنیم و آستانه تحملمان را بالا 
ببریم.او با اشاره به تاریخ ادیان مختلف، یادآورشد: زمانی 
که حضرت ابراهیم)ع( به دنبال هدایت قوم خود بود، 
حتی با گروهی از ستاره پرست ها صحبت کرد و آن ها 
را به یکتاپرستی دعوت کرد. اگرحضرت ابراهیم در دوره 
ما بود و با ستاره پرست ها صحبت می کرد، دستگاه های 
نظارتی ما پرونده ای برای او درست می کردند که نبوت 

خود را فراموش می کرد.
خوانندگی زن اگر برای خدا باشد اشکال 

شرعی ندارد
ضرغامی همچنین درباره توئیتی که روزهای گذشته 
درباره خوانندگی جولیا پترس با موضوع حمایت از محور 
مقاومت منتشرکرده است نیز توضیح داد: در سرود الحق 
سلاحی که خانم جولیا پطروس خوانده است، حق 
سلاح است و وقتی سلاح شما این باشد، زرادخانه آن 
نیز هیچ وقت تمام شدنی نیست. حرف عمیق این خانم 
خواننده مسیحی در جریان مقاومت خیلی نقش آفرینی 
کرد.وی خاطرنشان کرد: بعضی ها البته این توئیت را 
به حاشیه بردند در حالی که خوانندگی زن بر اساس 
فتوای مقام معظم رهبری اضلال عن سبیل الله است و 
اگر آن مصادیق درآن نباشد، مشکل شرعی ندارد. کما 
این که در تیتراژ سریال مختار از شروه خوانی یک خانم 

استفاده کردیم.

آتش جنگ  نظامی اسرائیل علیه غزه هرروز شعله ورتر 
می شود، نسل کشی و پاک سازی نژادی توسط رژیم 
صهیونیستی در نوارغزه بدون وقفه درحال انجام است و 
دراین میان خط و نشان کشیدن ها و اتهاماتی که بین 
کشورهای مختلف ردوبدل می شود موضوعات مختلفی 
را تحت الشعاع قرار داده است. از طرفی هشدارها، حاکی 
از گسترش این نزاع خونین دراکثرکشورهای منطقه از 
جمله ایران است و از سوی دیگر موضوع کاهش سفرهای 
توریستی از جمله به کشورمان و تقویت ایران هراسی، 

چالش جدیدی را ایجاد کرده است.
دراین خصوص با ابوالفضل عمویی سخنگوی کمیسیون 
امنیت ملی مجلس شورای اسلامی به گفتگو نشستیم 

که درادامه می خوانید:
با توجه به هشدارهایی که درباره کشیده 
شدن دامنه جنگ به خارج از مرزهای 
غزه و فلسطین داده می شــود، این نگرانی 

دراذهان عمومی وجود دارد که آیا تنش های 
نظامی به داخل ایران هم کشیده می شود؟ چه 
اندازه این "اما و اگرهای سیاسی" جدی خواهد 

بود؟
البته بنده الان دراین زمینه چشم اندازی ندارم ولی 
خب بارها گفتیم که کسی نمی تواند نگاه چپ به ایران 
بیندازد و ما همیشه آماده دفاع از سرزمین و مردممان 
هستیم، به هرحال باید از این مرحله هم عبور کنیم. 
به هرحال اتفاقی که اینروزها درغزه درحال وقوع است 
بسیار ناراحت کننده است و از این جهت همه مسلمانان 
و آزادی خواهان جهان به نوعی نسبت به این تحرکات 
معترض هستند. بخشی از این اعتراضات در اقصی نقاط 
دنیا با تجمعات مردمی از آمریکای لاتین گرفته تا آسیای 
جنوبی و دیگر ملل، نشان داده می شود. گروههای 
مقاومت هم امروز به توانایی های خوبی رسیدند و از 
این جهت اگر جنایات رژیم صهیونیستی درغزه ادامه 
می کند به هرحال این نگرانی هست که کسی نتواند 
خشم بعضی از این گروهها را کنترل کند. لذا هشدار 
ایران هشدار واقع بینانه ای است و فکر می کنیم دراین 

چارچوب همه باید با واقع بینی تحولات فلسطین اشغالی 
را دنبال کنند و انتظار داریم با پایان سریعتر این بحران و 
درگیری، آرامش و ثبات به منطقه برگردد. راهکار بلند 
مدت صلح و ثبات درمنطقه هم مبتنی برانصاف و عدالت 
در حق مردم فلسطین است که مهمترین عنصرهم 
پایان اشغال و بازگشت مردم فلسطین به حقوق اصلی 

خودشان است.
مساله دیگر که خواه ناخواه می تواند از 
تحولات کنونی متاثر شــود موضوع 
کاهش توریست و گردشگرهای خارجی به ویژه 
از کشورهای آمریکایی و اروپایی است. ضمن 
اینکه بارها بربحث جلوگیری از ایران هراسی و 
تقویت صنعت توریسم هم تاکید شده، آیا در 
شــرایط کنونی، تمهیدات خاصی برای آن 

درنظرگرفته شده است؟
ببینید، تحرکات منطقه، دلیلی برای ممنوعیت ورود 
گردشگران خارجی نیست. به هرحال ناامنی حتما 
تاثیرمنفی برتوسعه گردشگری دارد اما نکته اینجاست 
که امروز شاهد بیداری مردم اروپا و غرب نسبت به ظلمی 

که رژیم صهیونیستی علیه فلسطینی ها دارد،هستیم. و 
انتظارداریم با این فشار اجتماعی که شکل گرفته این 
رژیم غاصب، مجبور شود تا جنایات و بمباران هایش را 
علیه مردم منطقه ما پایان دهد. حتما با رسیدن به صلح 
پایدار و مبتنی برعدالت و پایان اشغالگری، شاهد توسعه 

پایدار گردشگری درمنطقه از جمله ایران خواهیم بود.
با توجه به حساســیت های موجود 
درمنطقه، دســتگاه دیپلماسی با چه 
سیاســتگذاری هایی می تواند به بحث رونق 

گردشگری خارجی کمک کند؟
به هرحال الان به واسطه شرایط سختی که رژیم 

صهیونیستی ایجاد کرده، ناامنی هایی به وجود آمده 
اما این بدین معنا نیست که ایران پذیرای گردشگران 
خارجی اعم از اروپایی وآمریکایی نیست. منتهی 
هرکشوری درشرایط جنگ، ملاحظات خاص خودش 
را حتما رعایت می کند. ایران کشوری چهارفصل و 
زیباست که بسیاری از مردم دنیا علاقمند به بازدید 
از آن هستند و ما هم هیچ وقت مانع ورود توریست 
های واقعی نبوده و نخواهیم بود. اگر سخت گیری 
هایی هم دراین خصوص دیده می شود، صرفا برای 
برقراری امنیت هرچه بیشتر و جلوگیری از دسیسه 

های احتمالی است.

حسین محزونیه / گروه پارلمانی
Naslefarda@gmail.com

دریا وفایی / گروه پارلمانی
Naslefarda@gmail.com

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی مجلس شورای اسلامی:

کسی نمی تواند به ایران نگاه چپ بیندازد، همیشه آماده دفاع هستیم

 مریم عمادی/ کارشناس ارشد 
علوم سیاسی و روابط بین الملل
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